

## 旅游探访指数 - Uni Center

总分：4.0/5.0 (汉阳大学的流动校园客厅)

### 1. 公共性与可达性:

- **校园枢纽，高度开放:** 这是一个位于韩国首尔的汉阳大学校园内的项目，对原有学生会馆进行了全面改造。由于它位于连接地铁站、主楼与福利中心的主要步行轴线上，因此具有极高的校园开放性，普通访客在游览校园时可以轻松步入并体验。

### 2. 边界的消解与流动:

- **打破内向封闭:** 伟大日常建筑事务所拆除了原有的分隔墙体，将原本封闭内向的区域重组为有机联结的开放格局，使走廊成功转化为充满活力的社交场所。
- **流动的视觉引导:** 建筑室内有一道流畅的曲面从天花板一直延伸至墙面与地面。这不仅柔化了生硬的垂直立面，还自然地引导了室内外的人流动线，并同时作为休憩区域使用。

### 3. 以福祉为核心的空间划定:

- **多元休息区:** 首层空间被整合为单一的宽敞体量，并精心划分为三个社区休息厅：供小组协作的“桌椅休息区”、促进自发交流的“楼梯休息区”，以及适合安静独处的“吧台休息区”。
- **疗愈感细节:** 空间内设置了半透明的咨询隔间，在视觉通透与声学私密之间取得了精妙平衡。浅色桦木、槽型玻璃、金属百叶与精心布置的照明系统协同作用，营造出兼具功能性与疗愈感的空间体验。

## 探访指南

- **最佳方式:**
  - **校园漫步:** 建议在平日的白天前往汉阳大学校园。除了欣赏建筑的物理空间，您还可以真切地感受到这个枢纽空间里学生们热络的交流氛围，体验建筑如何重塑社区凝聚力。
- **看点:**
  - **材质语言:** 仔细观察由桦木与钢材共同塑造的异形服务台，以及立面上赋予视觉连续性的直角形框架元素。
  - **光影过渡:** 体验原本昏暗的露台在金属百叶和线性照明介入后，如何变为充满活力的室内外界面。

**一句话总结:** 它不仅仅是一栋翻新的学生会馆，而是一道消解了冰冷隔墙的流动弧线，

在汉阳大学的校园轴线上编织出的一座充满疗愈感的无界客厅。

---

## Travel & Visit Index - Uni Center

**Total Score: 4.0/5.0 (A Fluid Campus Living Room at Hanyang University)**

### 1. Public & Accessibility

- **Highly Open Campus Hub:** Located on the campus of Hanyang University in Seoul, South Korea, this project is a comprehensive renovation of the former student union building. Situated on the main pedestrian axis connecting the subway station, the main building, and the welfare center, it boasts high openness, allowing regular visitors to easily walk in and experience it while exploring the campus.

### 2. Dissolving Boundaries & Fluidity

- **Breaking Inward Enclosures:** G/O Architecture removed existing partition walls to reorganize the previously enclosed areas into an organically linked open layout, successfully transforming corridors into vibrant social spaces.
- **Fluid Visual Guidance:** Inside, a fluid curved surface extends seamlessly from the ceiling down to the walls and floor. This not only softens the rigid vertical facades but also naturally guides pedestrian flow between indoors and outdoors while providing seating areas.

### 3. Wellbeing-Centric Zoning

- **Diverse Lounges:** The ground floor is integrated into a single spacious volume, carefully divided into three community lounges: a "Table Lounge" for group collaboration, a "Stair Lounge" with tiered seating for spontaneous interaction, and a "Bar Lounge" for quiet individual study.
- **Healing Details:** Translucent consultation booths are installed to strike a delicate balance between visual transparency and acoustic privacy. The synergy of light birch wood, U-glass, metal louvers, and a meticulously arranged lighting system creates a spatial experience that is both functional and healing.

## Visitor Guide

- **Best Way to Visit:**
  - **Campus Walk:** It is recommended to visit the Hanyang University campus during a weekday. Beyond admiring the physical architecture,

you can genuinely feel the lively atmosphere of student interactions within this hub, experiencing firsthand how the building reshapes community cohesion.

- **Highlights:**

- **Material Language:** Closely observe the custom service desk shaped by birch and steel, as well as the L-shaped frame elements on the facade that provide visual continuity.
- **Light and Shadow Transition:** Experience how the formerly dark terrace has been revitalized into a dynamic indoor-outdoor interface through the introduction of metal louvers and linear lighting.

**One-Sentence Summary:** It is not just a renovated student union, but a fluid curve that dissolves cold partition walls, weaving a healing, boundless living room along the campus axis of Hanyang University.